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Z А                                                                      З А П И С Н И К 

 

                                           53. сједнице Комисије за финансије и буџет 

                                   Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

                   

                                        одржане 20.7.2006.године, у времену од 10,00 до 11,15 часова 

 

 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Љиљана Милићевић, Ружа Сопта, Бериз 

Белкић, Хазим Фелић, Марија Перкановић и Мирсад Сиповић. 

Сједници  нису  присуствовали: Фатима Лехо (оправдано), Златко Лагумџија и Душанка 

Мајкић. 

Сједници су присуствовали и гости: Златко Хуртић, представник кабинета предсједавајућег 

Савјета министара БиХ; Јасна Арсић из ОХР-а, Анђелка Добриловић из Истраживачког 

одјела ПСБиХ; Драгица Хинић, секретар Комисије.  

Сједницом је предсједавала Љиљана Милићевић. 

 

За сједницу је предложен сљедећи 

 

    ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

        вриједност, (предлагачи: посланици Бериз Белкић, Сенија Капетановић, Азра  

        Хаџиахметовић, Адем Хускић, Мехмед Суљкановић и Нијаз Дураковић); 

2. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

       вриједност, (предлагач: посланик Никола Шпирић); 

   3.    Разматрање Приједлога закона о измјенама Закона о административним таксама  

       (предлагач: посланик Момчило Новаковић);  

4. Разматрање намјенске структуре: 

a) Капиталних издатака, 

b) Програма посебних намјена 

          (сачинилац: Министарство финансија и трезора БиХ); 

5. Текућа питања: 

a) Допис Удружења друштава за лесинг у БиХ; 

b) Обавјештење о састанку предсједавајуће Комисије са резидентим 

представником ММФ-а у БиХ. 

 

На приједлог Љиљане Милићевић чланови Комисије једногласно су одлучили да се 

разматрање тачке 4. одгоди за неку од наредних сједница, с обзиром да није било довољно 



 2 

времена да се са овим обимним материјалом упознају. Такође једногласно је прихваћен и 

приједлог да се у оквиру тачке 5. дневног реда (која сада постаје тачка 4.) дода  и  подтачка 

ц) у оквиру које би се размотрио допис ОСЦЕ-а везан за израду извјештаја о раду радних 

тијела Парламента БиХ. 

 

Ад. 1. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

           вриједност (предлагачи: посланици Бериз Белкић, Сенија Капетановић, Азра 

           Хаџиахметовић, Адем Хускић, Мехмед Суљкановић и Нијаз Дураковић) 

 

Бериз Белкић, у својству представника предлагача Приједлога закона о измјени и допуни 

Закона о ПДВ-у, дао је уводно образложење. Истакнуо је да је имао конструктивне 

разговоре са предсједавајућим УО УИО, Питером Ницолом, у вези са предложеним 

законом, те да је прихватио сугестије представника УО УИО, којим ће се покушати изнаћи 

начин за његово прихватање  у неком наредном периоду. Такође током ових разговора 

потврђено је да ће УИО настојати у што краћем року привредним субјектима омогућити 

поврат ПДВ-а. Стога је предложио да Комисија усвоји закључак  којим Комисија од 

Савјета министара БиХ захтјева  да у што краћем року уради финансијску анализу 

посљедица евентуалне измјене стопе прихватањем наведеног приједлога закона, након чега 

ће Комисија поново затражити мишљење УО УИО о предложеном закону, и потом  

разматрати  и донијети коначну одлуку. Уколико би УО УИО након тога дао сагласност за 

усвајањем овог закона, његова примјена текла би од 1.1.2007. године. 

У потом краћој расправи учествовао је Мирсад Сиповић, који је истакнуо да се у 

процедури у задње вријеме врло често и олако достављају, без дубљих анализа, приједлози 

измјена Закона о ПДВ-у. Сагласан је са закључком који је предложио г-дин Белкић. 

Истакнуо је затим да је он лично у посљедње вријеме изложен низу непринципијелних 

притисака од стране властите странке, чиме су угрожена његова основна  људска права. О 

овом проблему он ће информисати и Парламент, ОХР, као и Савјет Европе. 

Након окончане расправе чланови Комисије једногласно су усвојили  закључак који је 

предложио Бериз Белкић. 

 

Ад. 2. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату  

           вриједност  (предлагач: посланик Никола Шпирић) 

 

Како је констатирано да на сједници није присутан предлагач приједлога закона о измјени и 

допуни Закона о порезу на додату вријеност, Никола Шпирић, то су чланови Комисије 

једногласно одлучили да одгоде расправу о овом приједлогу закона за наредну сједницу, о 

чему ће предлагач  бити обавјештен. У случају да предлагач по позиву не присуствује и 

наредној сједници Комисије, сматраће се да је одустао од Приједлога закона, у складу са 

чланом 85.2. Пословника Представничког дома ПС БиХ. 

 

 

Ад. 3.    Разматрање Приједлога закона о измјенама Закона о административним 

              таксама  (предлагач: посланик Момчило Новаковић)  

 

Љиљана Милићевић, у  својству овлаштеног представника предлагача Приједлога закона 

о измјенама Закона о измјени и допуни Закона о административним таксама, укратко је 

образложила разлоге за његово упућивање у парламентарну процедуру. Истакнула је да се 

основни  разлог за доношење овог закона налази у чињеници да је такса за отпуст из 

држављанства наше земље несразмјерно велика у односу на таксе у сусједним земљама. 

Бериз Белкић истакнуо је да  с једне стране стоји наведена аргументација, али с друге 

стране чин отпуста из држављанства једне земље је јако важан корак и не треба га при томе 

и држава додатно стимулисати.  Стога он неће подржати предложени закон. 
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Мирсад Сиповић истакнуо је да ће подржати Приједлог закона, јер је мишљења да држава 

не може високом таксом спријечити лица да траже отпуст из држављанства, јер су они своју 

одлуку већ претходно донијели услијед немогућности да обезбједе егистенцију у БиХ-и. 

Ово питање треба рјешавати путем закључивања споразума о двојном држављанству, а не 

путем политике високих такси.  

Са овим мишљењем сагласна је и Ружа Сопта. 

Марија Перкановић такође је мишљења да овај приједлог закона не представља 

стимулисање лица за одлазак из земље, а висока такса није ни начин да се неко задржи у 

земљи. Треба водити рачуна о стандарду наших грађана у сваком случају приликом 

одређивања висине оваквих такси. 

Након окончане расправе чланови Комисије усвојили су принципе Приједлога закона с 5 

гласова  “за” и 1 гласом “против”. 

Како је констатирано да није било уложених амандмана, то је Приједлог закона усвојен у 

цјелини с 5 гласова  “за” и 1 гласом “против”, те упућен у даљу парламентарну процедуру. 

 

Ад.4.  Текућа питања: 

 

а) Допис Удружења друштава за лесинг у БиХ 

 

Љиљана Милићевић информирала је присутне да су у више наврата до сада достављани 

дописи везани за потребу доношења Закона о финансијском лизингу БиХ. Тако је био допис 

Европске Федерације лизинг компанија, затим допис Дорис Пак упућен г-дину Милораду 

Додику итд. 

Бериз Белкић предложио да Комисија подржи и иницира доношење наведеног закона што 

прије. 

Ружа Сопта истакнула је да лизинг објективно већ егзистира и поред непостојања прописа 

и одговарајућих институција, те такође подржала приједлог за што хитнијим доношењем 

предметног закона на државном нивоу. 

Хазим Фелић текођер је дао пуну подршку доношењу наведеног закона.  

Љиљана Милићевић потом је информисала да је Приједлог закона о финансијском 

лизингу БиХ већ урађен, али да већ у два наврата није добио подршку од стране Савјета 

министара БиХ. 

Мирсад Сиповић нагласио је да је лично већ неколико пута сугерисао и предлагао 

доношење наведеног закона, јер ће лизинг једино тако функционисати на прави начин. 

Потом је предложио закључак којим Комисија тражи од Савјета министара БиХ да у што 

краћем року достави Приједлог закона о финансијком лизингу БиХ у парламентарну 

процедуру. 

Марија Перкановић потом је нагласила да тренутно нема политичке сагласности за 

доношење овог закона, те да би Комисије једино могла иницирати вођење дијалога о овом 

питању како би дошло до потребног консензуса на Савјету министара.  

По окончаној расправи чланови Комисије једногласно су усвојили закључак: 

„ Комисија сугерише Савјету министара БиХ  да покуша изнаћи компромис у циљу 

доношења Закона о финансијском лизингу, те да је о томе информише у што краћем року.“ 

 

 б)  Обавјештење о састанку предсједавајуће Комисије са резидентим представником  

       ММФ-а у БиХ 

 

Љиљана Милићевић информисала је да је 11.7.2006. године имала састанак са 

резидентним представником ММФ-а у БиХ и члановима особља. На овом састанку 

размјењена су мишљења о приједлозима закона о измјенама и допунама Закона о ПДВ-у, 

као и Приједлогу закона о измјени Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе 

девизне штедње, који је Комисија усвојила на својој претходној сједници. Представници 
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ММФ-а указали су на изузетне негативне финансијске ефекте последње наведеног закона на 

буџете у БиХ, који су испланирани. Нагласила је да је том приликом информирала 

представнике ММФ-а да се нико нити у једном тренутку из Савјета министара БиХ није 

заинтересовао за наведени приједлог закона, нити је дошао на сједницу Комисије и поред 

уредног позива. 

Мирсад Сиповић истакнуо је да је поборник да се људима у што краћем року исплати ово 

дуговање, али да се том приликом мора водити рачуна и о јавном интересу, јер се овим 

законом може довести у питање само егзистирање државе, поготово што ће држава бити 

поред ове обавезе оптерећена и другим обавезама, као што је исплата по основу 

рестутуције, сукцесије и др. 

 

 

ц)  Допис ОСЦЕ-а о јачању рада законодавних тијела. 

           

Љиљана Милићевић информисала је да је ОСЦЕ упутио једно циркуларно писмо свим 

комисијама Парламента, којим истиче потребу за јачање рада законодавне институције у 

цјелини, као и њених радних тијела. Овим дописом предложено је да свака комисија сачини 

извјештај о раду у мандатном периоду, на основу кога би се извршио лакши и бољи 

пријенос послова на комисије у наредном мандатном периоду. 

Након краће расправе чланови Комисије једногласно су заузели стајалиште да се за наредну 

сједницу сачини предметни извјештај о раду Комисије за мандатни период 2002.-2006. 

година. 

 

 
       Записник сачинила                                          Предсједавајућа Комисије 

                    Драгица Хинић                                                    Љиљана Милићевић 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


